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Chair’s Statement 

APEC PERU 2024 

In the context of the 14th APEC Energy Ministerial Meeting that took place 

in Lima, some economies expressed their views on Russia and Ukraine and 

the situation in Gaza.  

Some economies considered that these issues have an impact on the global 

economy and could be treated in APEC, while other economies do not 

believe that APEC is a forum to discuss these issues. 

Recalling APEC´s foundational principles, the Chair urged economies to 

uplift their commitment to the strengthening of APEC as an effective 

cooperation platform, based on consensus as its most important tool. 

Lima, August 16, 2024 

 

2024 年 APEC 秘魯主席聲明 

在利馬舉行的第 14 屆 APEC 能源部長級會議（EMM14）中，某些經

濟體表達其對俄羅斯與烏克蘭以及加薩局勢的看法。 

某些經濟體認為這些問題對全球經濟有影響，並且可以在 APEC 中討

論，其他經濟體則不認為 APEC 是一個討論這些問題的論壇。 

回顧 APEC 的基本原則，主席敦促各經濟體提升其對加強 APEC 作為

以共識為其最重要的工具之有效合作平台的承諾。 

 

2024 年 8 月 16 日，利馬 


